
2 iranvarzeshii@فوتبــــال شـــــهر

من با کسی دشمنی ندارم و 
فکر می کنم اطلاعات کامل 

نبوده و رأی اعلام شده. کسی 
را متهم نمی کنم اما حقم بود 
که اعتراض کنم. نه به خاطر 
برگشت به فوتبال بلکه برای 
حفظ آبرو. اینقدر از فوتبال 

متنفر شده ام که اصلا دوست 
ندارم دوباره برگردم. 

برای حفظ آبرو اعتراض کردم

ترابیان:ازفوتبالمتنفرشدهام

عسگری: نمی توان یک شبه سیستم VAR را راه انداخت
بحث راه اندازی VAR در لیگ برتر فوتبال ایران مدت هاست که 

به یکی از سوژه های داغ تبدیل شده. 
در واقــع زمانی که اعتراض ها به قضاوت های داوران در لیگ برتر 
به اوج رسید، این بحث راه افتاد که برای کم کردن اعتراض ها باید از 

VAR استفاده کرد. 
کارهای مربوط به راه اندازی این سیستم هم به خوبی پیش رفت 
اما حالا حسین عسگری رییس سابق کمیته داوران فدراسیون فوتبال 
که دوســت دارد VAR در فوتبال ایران راه اندازی شود از مشکلات 

آن صحبت می کند. 
مشکلاتی که ظاهرا یک شــبه حل نخواهد شد و احتمالا شانس 
استفاده از این سیستم را در لیگ نوزدهم پایین می آورد: »اگر چنین 
اتفاقی رخ بدهد برای فوتبال ایران عالی اســت اما به نظرم تا رسیدن 
به این تکنولوژی و اســتفاده مناســب از آن در لیگ برتر ایران کار و 
راه زیادی در پیش داریم. ابتدا باید تمامی ورزشــگاه های ایران مجهز 
به امکانات تصویربرداری این تکنولوژی شــوند. ضمن اینکه با تجهیز 
یک یا دو ورزشــگاه، فیفا اجازه اســتفاده از این تکنولوژی را در لیگ 
برتر نخواهد داد و باید تمامی ورزشــگاه های ما این امکانات را داشته 
باشند. از سوی دیگر داوران باید برای استفاده از VAR آموزش های 

لازم را ببینند. ضمن اینکه این آموزش باید به تأیید مســوولان بورد 
بین المللی قانون گذاری برســد تا فیفا اجازه استفاده از VAR را به 
ایران بدهد. کشــور قطر یک ســال و نیم فعالیت مســتمر در زمینه 
VAR داشت تا توانست از این تکنولوژی استفاده کند. اینگونه نیست 

که یک شبه بتوان از VAR استفاده کرد.« 
عســگری با اشاره به کشــورهایی که از سیستم VAR استفاده 
می کنند، ادامه می دهد: »در کل دنیا ۵ یا ۶ کشــور بیشــتر نیستند 
که از این تکنولوژی اســتفاده می کنند و در آسیا فقط امارات و قطر 
چنیــن تکنولوژی دارند و حتی ژاپن با آن همه پیشــرفت در زمینه 
تکنولوژی چنین سیستمی را ندارد یا حتی چین هم از این تکنولوژی 
اســتفاده نمی کند با این حال اگر بتوانیم VAR را وارد فوتبال ایران 
کنیم بســیار خوب اســت. در همین جام ملت های آمریکا دیدیم در 
بازی کلمبیا و شیلی سه اشتباه تأثیرگذار با استفاده از VAR اصلاح 
شد.« رییس سابق کمیته داوران فدراسیون فوتبال در مورد برگزاری 
کلاس های آموزشــی پیش فصــل برای داوران هــم توضیح می دهد: 
»تصور می کنم این کلاس ها در اوایل مردادماه برگزار شود و قرار است 
در این کلاس ها برای اســتفاده از VAR هم آموزش لازم به داوران 

داده شود و یک کلاس هم برای ناظران داوری برگزار خواهد شد.«

فرامرزیان: وزارت ورزش به پرسپولیس 
و استقلال پرداخت ارزی نداشته

بنا بر اعلام ژاله فرامرزیان معاون توســعه مدیریت و منابع 
وزارت ورزش و جوانان، این وزارتخانه هیچ گونه پرداخت ارزی 

به دو باشگاه استقلال و پرسپولیس نداشته و ندارد. 
فرامرزیــان در رابطه با بحث هایی کــه در این مورد پیش 
آمــده، می گوید: »وزارت ورزش و جوانــان هیچ گونه پرداخت 
ارزی به دو باشــگاه استقلال و پرســپولیس نداشته و ندارد و 
حمایت ما از این دو باشــگاه به صورت معرفی به بانک مرکزی 
برای اســتفاده ارز نیمایی از محل ســهمیه وزارتخانه است و 
هزینه ریالی آن برای خرید ارز توســط خود باشگاه ها پرداخت 
می شــود.  صحبت هایی مبنی بر پرداخــت ۵00 هزار یورو از 
ســوی وزارتخانه به این دو باشگاه صحت ندارد و رویه ما برای 
جلوگیری از رجوع باشــگاه ها و فدراســیون های تابعه وزارت 
ورزش به بــازار غیررســمی، معرفی آنها به بانــک مرکزی و 
بهره گیری از خدمات تسهیل تأمین ارز از مسیر نظام یکپارچه 

معادلات ارزی است.« 
بانک مرکزی از بهمن ماه ســال گذشــته سامانه نیما را با 
هدف تأمین ارزی و فضای امن برای خریداران و فروشــندگان 

ارز راه اندازی کرده است.

بیتوجهیبهاعتراضباشگاهها
بازیکنان دو روز در هفته 
در اختیار تیم ملی فوتسال

بر اساس برنامه ریزی صورت گرفته، 
بازیکنان دعوت شده به تیم ملی فوتسال 
در دو روز ابتدایی هر هفته در اردوی تیم 
ملی حاضر خواهند شد. مربیان باشگاهی 
بخصوص تیم هایی کــه ملی پوش زیادی 
دارنــد بارها از شــیوه عجیبی که محمد 
ایران  فوتسال  تیم  ناظم الشریعه سرمربی 
برای برگــزاری تمرینات این تیم در نظر 

گرفته، گلایه کرده اند. 
شیوه ای که بر اســاس آن در طول 
برگــزاری لیگ پس از پایــان هر هفته، 
ملی پوشــان راهی تهران شده و به مدت 
دو یا سه روز در تمرینات تیم ملی شرکت 
می کنند. این شــیوه امســال هم تکرار 
خواهد شد و ناظم الشریعه بدون توجه به 
انتقــادات قصد دارد تمرینات تیم ملی به 

این شیوه را ادامه دهد. 
در جلســه دوشــنبه هیأت رییسه 
سازمان لیگ با سرمربی تیم ملی فوتسال، 
برنامه های آماده سازی این تیم بررسی و 
مقرر شد از هفته ســوم به بعد بازیکنان 
ملی پوش هر هفته پس از پایان بازی های 
لیگ، خود را بــه کادر فنی معرفی کرده 
و به مــدت دو روز در تمرینات تیم ملی 
شــرکت کنند و پس از آن به تمرین تیم 

باشگاهی خود ملحق شوند.
 

استعدادیابی فوتسال از 
مرداد زیر نظر صانعی

داود پرهیزکار رییس کمیته فوتسال 
از برنامه های مدون این کمیته در بخش 

استعدادیابی کشوری خبر داد. 
پرهیزکار دربــاره برنامه های کمیته 
استعدادیابی می گوید:  بخش  در  فوتسال 
»استعدادیابی از تمامی مسابقات رده های 
فوتسال کشور یکی از برنامه های ویژه ای 
اســت که برای سال جاری در نظر داریم. 
با نگاه به این واقعیت که فوتســال آینده 
ایران در گرو بازیکنان حاضر در رده های 
سنی فعلی است، برنامه ای را مدون کردیم 
تا از حداکثر توانایی استعدادیاب های مان 
در سراســر کشور اســتفاده کنیم و تمام 
جوانــان و نوجوان های فعال در لیگ های 
رده های پایه و بزرگســال کشور را مورد 
بررســی قرار بدهیم. باور داریم این روش 
کم هزینه ترین راه ممکن برای ادامه روند 
پرقدرت فوتســال ایران در آسیا و جهان 
است و به همین منظور، طبق برنامه ریزی 
چند ماه اخیر در تمام 31 اســتان کشور، 
یک استعدادیاب آقا و یک خانم مشخص 
شــده تا اســامی نفرات منتخب معرفی 
شده از ســوی آنها زیر نظر علی صانعی 
مدیر استعدادیابی فوتسال کشور بررسی 
شــود. طبق برنامه نخستین استعدادیابی 
دختران و پســران در مرداد سال جاری 

برگزار می شود.«
 

شروعفصلجدیدلیگفوتسال
مس در بهبهان برد 

می خواهد، گیتی پسند 
در دربی

فصــل جدید لیگ برتر فوتســال از 
امروز )پنجشــنبه( آغاز می شــود و قرار 
است مانند فصل گذشته قهرمان بازی ها 

پس از برگزاری پلی آف مشخص شود. 
در فصل جدید دو تیم پارسیان شهر 
قدس و شهرداری ســاوه حضور ندارند و 
به جای آنها دو تیم هایپر شاهین شــهر و 

شاهین کرمانشاه لیگ برتری شدند. 
مس سونگون مدافع عنوان قهرمانی 
و گیتی پســند اصفهان که فینال پلی آف 
فصل قبل را برگــزار کردند، جدی ترین 
مدعیان کســب قهرمانی هستند و پس 
از این تیم ها شــهروند ســاری، حفاری 
خوزستان، محمدسیمای قم و فرش آرای 
مشــهد به دنبال جایگاهی مناســب در 

جدول خواهند بود.
 نکته جالب این است که گیتی پسند 
در نخستین بازی اش میزبان هم استانی اش 
یعنی هایپرشــهر شاهین شهر است تا در 

همان ابتدا دربی را پشت سر بگذارد. 
قهرمان  مقابل  بهبهان هــم  اهورای 
فصل گذشــته می خواهد خودی نشــان 
دهد و به پیروزی برسد. برنامه بازی های 

هفته اول به این شرح است:
پنجشنبه 9۸/4/۱3، ساعت ۱۸

اهورای بهبهان- مس سونگون )سالن 
علی ابن ابیطالب بهبهان(

جمعه 9۸/4/۱4، ساعت ۱۸
شهروند ساری- سن ایچ ساوه )سالن 

سید رسول حسینی ساری(
مقاومت البرز- ســوهان محمدسیما 

قم )سالن انقلاب کرج(
ســتارگان ورامین- فرش آرا مشهد 

)سالن گلعباسی ورامین(
ارژن شــیراز- آذرخــش بندرعباس 

)سالن ابوالفتحی شیراز(
اهواز  شــاهین کرمانشــاه- حفاری 

)سالن قمر بنی هاشم کرمانشاه(
شاهین شهر  هایپرشهر  گیتی پسند- 

)سالن پیروزی اصفهان(

فوتسال

تعمیر خودجوش ورزشگاه فینال جام حذفی
ورزشگاه نفت و گاز اروندان خرمشهر که در سال های گذشته میزبان 
فینال های جام حذفی بود به صورت خودجوش از ســوی برخی جوانان 

خرمشهری تعمیر شد. 
سیســتم آبیاری و برقی این اســتادیوم مدت ها بود که دچار اشکال 
شد اما مســوولان امر هیچ اقدامی اساسی برای رفع این مشکلات انجام 
نمی دادند تا اینکــه برخی از جوانان خرمشــهری به صورت خودجوش 
سیســتم آبیاری و برقی استادیوم را تعمیر کردند تا این استادیوم دوباره 
برای میزبانی از بازی های کارون اروند خرمشــهر در رقابت های لیگ یک 

مهیا شود. 
این در حالی است که در هفته های اخیر زمزمه هایی مبنی بر فروش 
امتیاز تیم کارون اروند خرمشــهر وجود داشــت. تیمی که فصل گذشته 
نخســتین فصل حضور در رقابت های لیگ یک را تجربه کرد و به زحمت 

در جمع تیم های دسته اولی ماند.
 

پایانهمکاریعزتاللهیباردینگ
وضعیت مبهم شماره 6 تیم ملی

ســعید عزت اللهی این روزها مشغول بررسی پیشنهادهایی است که 
به دستش رســیده. یکی اسپورتینگ لیسبون 
اســت که فصل قبــل هم به دنبــال جذب 
هافبــک دفاعی تیم ملی ایران بود و ســپس 
گزینه هایی از بلژیک و روسیه. عزت اللهی یک 
فصل دیگر با روستوف قرارداد دارد و در پایان 
انتقال قرضی اش به ردینگ، باید با تیم روسی 
برای جدایی و حضــور در یک تیم جدید به 

توافق برسد.
عزت اللهی وقتی به ردینگ رفت تا برای 
این تیم در چمپیونشیپ بازی کند،  بندی در 
قرارداد خود گنجاند تا این باشــگاه در پایان 
قرارداد قرضی و بــا پرداخت 2 میلیون پوند 

بتواند به طور دائم جذبش کند. سعید در ردینگ و 4 دیداری که قبل از 
آسیب دیدگی در ترکیب این تیم به میدان رفت بازی های کم نقصی انجام 
داد. همین مسأله باعث شــده تا خوزه گومز، سرمربی پرتغالی ردینگ و 

مدیران این باشگاه نسبت به جذب قطعی او ابراز علاقه کنند.
مشکل بزرگ ردینگ اما بحث فیرپلی مالی است. اتفاقی که گریبان 
ردینگ و چند باشــگاه دیگر انگلیسی را گرفته و باعث شده تا آنها فعلا 
اقدامــی برای جــذب بازیکن جدید انجــام ندهند. این باشــگاه ها برای 
شفاف ســازی در بحث مالی و همچنین تأمین بودجه، باید چند بازیکن 
خود را بفروشــند تا اتحادیه فوتبال انگلیس مجوز جذب بازیکن جدید را 

به آنها بدهد.
همین مسأله باعث شده تا بحث جدایی عزت اللهی از ردینگ- حتی 
با توجه به علاقه باشــگاه انگلیسی – مطرح شود و هافبک دفاعی و 22 
ساله تیم ملی پیشنهادهای جدید خود را بررسی کند. پیشنهادهایی که 

گفته می شود یکی از آنها لیدزیونایتد با مربیگری مارچلو بیلسا است.

میزبانی شاهین در ورزشگاه مهدوی
یکی از ســه تیمی که از ســازمان لیگ برای برطرف کردن نواقص 
ورزشــگاه خود اخطار گرفته بود شاهین شــهرداری بوشهر است که به 
تازگــی به لیگ برتر صعود کرده. بر اســاس تصمیم اعضای هیات مدیره 
باشگاه شاهین این تیم در فصل پیش روی لیگ برتر در استادیوم شهید 
مهدوی میزبان حریفان خواهد بود. اســتادیومی که تازه تأسیس است و 
شــرایطی به مراتب بهتر نسبت به اســتادیوم شهید بهشتی بوشهر دارد. 
البته این استادیوم هم در گذشته میزبان بازی های شاهین در لیگ برتر 

بوده. 
بر اســاس تصمیمات اتخاذ شــده و با هماهنگی با اداره کل ورزش 
و جوانان اســتان بــه زودی گیت های ورودی و دوربین های مدار بســته 
در اســتادیوم شــهید مهدوی نصب خواهد شد تا این اســتادیوم برای 
میزبانی از بازی های شاهین آماده شود. ضمن اینکه باشگاه شاهین برای 

بلیت فروشی اینترنتی بازی ها اعلام آمادگی کرده. 
به این ترتیب از بین ســه تیمی که از سازمان لیگ برای میزبانی در 
فصل آتی لیگ برتر اخطار گرفته بودند، مشــکل یکی از تیم ها حل شد. 
شــهرداری بوشهر بر اســاس مجوز وزارت کشور تا پایان فصل از شاهین 
حمایت خواهد کرد اما مقرر شــد تا پایان فصــل امتیاز تیم را به بخش 

خصوصی واگذار کند.
 جالب اینکه سازمان لیگ به بهانه آماده نشدن برخی از استادیوم ها 
قرعه کشی بازی های لیگ برتر را به تأخیر انداخته و شاید به همین بهانه 

لیگ برتر این فصل دیرتر از موعد مقرر آغاز شود.

خبرکوتاه

فدراســیون فوتبال به شدت پیگیر مسأله تجهیز ورزشگاه ها برای 
میزبانی بهتر از مســابقات فصل آینده لیگ برتر است و به همین دلیل 
قرعه کشــی این مسابقات هم به تعویق افتاد. فدراسیون فوتبال در این 
خصوص اعلام کرده به دلیل اینکه هنوز سه شرط درخواستی فدراسیون 
فوتبال و سازمان لیگ از استان ها، هیات های فوتبال و باشگاه های لیگ 
برتری محقق نشده، قرعه کشی لیگ برتر به زمان دیگری موکول شده. 
ســه شرطی که مربوط به تجهیز ورزشگاه ها و شرایط زیرساختی برای 

فروش بلیت الکترونیکی و میزبانی بهتر از مسابقات است.
1- راه اندازی و اســتقرار سیستم بلیت الکترونیک به همراه نصب 

گیت های ورودی و شماره دار شدن صندلی ها.
2- تجهیز ورزشــگاه به سیســتم اتاق کنترل و دوربین های مدار 

بسته از مبادی ورودی تا سکوها.
3- جداســازی و تفکیک فضاهای بیرونی تا سکوها و مسیرهای 

تردد تماشاگران میهمان، میزبان و عوامل اجرایی.
ســه شرطی که از سوی فدراسیون فوتبال و سازمان لیگ تعیین 

شــده، باید پیش از شــروع لیگ نوزدهم اجرا شــود. با این حال گویا 
اقدامات لازم در این خصوص صورت نگرفته که همین مســأله باعث 
تعویق قرعه کشی مســابقات لیگ شده. با شرایط به وجود آمده، هیچ 
بعید نیست که حتی مســابقات لیگ هم به تعویق بیفتد. با این حال 
نگرانی اصلی تعطیلی مســابقات لیگ فصل آینده است که فدراسیون 
فوتبال و سازمان لیگ این مسأله را به صورت جدی هم اعلام کرده اند. 
اینکه ممکن اســت در صورت فراهم نشدن شرایط میزبانی، مسابقات 
فصل آینده لیگ برتر تعطیل شــود. در شرایط فعلی به غیر از عده ای 
که فوتبال برای آنها بهانه خالی کردن خشــم و عصبانیت شــان است، 
برای عده کثیری بهانه ای برای فراموشــی مشکلات شان است. فوتبال 
شــاید تنها بهانه شــادی آفرین عده زیادی از اهالی جامعه باشــد  و 
تنها دلخوشــی اما حالا مشــکلات گریبان آن را گرفته و اجازه نفس 
کشیدن هم نمی دهد. از مشکلات عدیده مالی گرفته تا زیرساختی که 
فدراسیون به صورت جدی ایســتاده تا استان ها، هیات های فوتبال و 
باشــگاه های لیگ برتری حداقل برای حل مشکلات زیر ساختی تلاش 

کنند. شاید در شرایط فعلی بیشترین کمک به باشگاه ها باید از سوی 
مسوولان استانی صورت بگیرد که استان آنها در لیگ برتر تیم دارند. 
به هر حــال فراهم کردن امکانات و زیر ســاخت در فوتبالی که حق 
پخش تلویزیونی ندارد و در این شــرایط باشگاه ها برای خصوصی اداره 
شدن مشکل دارند، وظیفه مسوولان استانی است. مسوولانی که انتظار 
مــی رود برای یک بار هم که شــده، این بار به جــای صحبت کردن، 
اقداماتــی عملیاتی انجام بدهند تا تنها بهانه شــادی آفرین مردم هم 
از بین نرود. مســلماً در شــرایط فعلی و در صورت انفعال مســوولان 
استانی، انتظار می رود نمایندگان مجلس شورای اسلامی که قانونگذار 
هم هستند، حداقل در اســتان ها و حوزه های انتخاباتی خود حرکتی 
انجــام بدهند. حرکتی که باعث جلوگیری از تعطیلی مســابقات لیگ 
برتر فوتبال شــود، چراکه تعویق قرعه کشــی مسابقات لیگ برتر، این 
هشــدار را می دهد که فدراسیون فوتبال و ســازمان لیگ، به صورت 
جدی روی این موضوع تاکید دارند و احتمال تعویق مســابقات لیگ و 

تعطیلی آن ظاهرا جدی است.

مشکل ورزشگاه ها؛ شاید لیگ برتر تعطیل شود
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 ماجرای ام پی سیلوا و اعلام 
محکومیت و محرومیت علی 
کفاشیان و عباس ترابیان یکی از 
سوژه های فوتبال ایران در روزهای 
گذشته بود. 
سوژه ای که با واکنش هایی 
هم مواجه شد و این دو مدیر در 
بیانیه ای از خود و عملکردشان 
دفاع کردند.  حالا بعد از چند روز، 
عباس ترابیان در گفت و گو با 
ایران ورزشی، ریز اتفاق ها را بازگو 
می کند.  او معتقد است با آبرویش 
بازی شده و به همین دلیل و برای 
اثبات بی گناهی مدارکی را آماده 
کرده و حتی به فدراسیون فوتبال 
هم فرستاده است.

   
بعد از گذشت چند روز از اعلام 
نمی خواهید  5 ســاله،  محرومیت 
ام پی  ماجرای  بــه  راجع  صحبتی 

سیلوا انجام بدهید؟
 چند روز پیــش بیانیه دادیم و 
حالا هم منتظر نشســته ایم تا نتیجه را 

ببینیم.
اما خیلی ها دوســت دارند از 
زبان شــما ماجرای ام پی سیلوا را 
بشــنوند و البته دفاعی که از خود 

دارید.
 بــرای من هم جالب اســت که 
برخی دوســتان می گویند این شرکت 
چیســت و از کجا آمده. این شــرکت 
از ســال 2004 فعالیتش را آغاز کرده 
و کارش خریــد و فــروش و راه اندازی 
ســیگنال بوده. ام پی سیلوا تمام امتیاز 
ســری آ و هندبال جهــان را در اختیار 
داشــته و از بــدو کار تا ســال 2014 
روزهای موفقی را نیز تجربه کرده. این 
شرکت حتی با فدراسیون تنیس فرانسه 
و البته فدراسیون های فوتبال مالزی و 
سنگاپور قرارداد داشته و با آنها فعالیت 
مشترک انجام داده. از سال 2014 و با 
تغییر در مدیریت ام پی سیلوا، وضعیت 
کاری این شــرکت به هــم ریخت و به 
اجبار ۶۵ درصد سهام را به یک شرکت 
چینی فروختند. کار با شــرکت جدید 
جلو رفته اما با ضعف هایی روبه رو بوده. 
شکایت های بسیاری از کلاهبرداری این 
شرکت توسط آسیایی ها، فرانسوی ها و 
انگلیســی ها انجام شده. به عنوان نمونه 
قرار بود سنگاپور با آرژانتین بازی کند. 
این شرکت 3 میلیون دلار کلاهبرداری 
کرده و پس نداده. ام پی سیلوا در دادگاه 

محکوم شده و الان هم فعالیت های این 
شرکت معلق است.

ماجرای ایران و ام پی سیلوا از 
کجا آمده؟

 مــورد ما هــم اینچنین بود که 
قرار شد برای یک ســیگنال، 79 هزار 
دلار پرداخت کنند کــه این اتفاق رخ 
نداد. به صــورت مداوم پیگیری کردیم 
که مدیران شــرکت گفتند شما ایمیل 
زده و گفته ایــد کــه این پــول را به 
حساب شرکتی دیگر واریز کنید. آقای 
کفاشیان هم گفتند پول را برگردانید و 
بعد به حساب فدراسیون  فوتبال واریز 
کنید. در نهایت هم مشــخص شد که 
ایمیل مورد نظر فتوشاپ بوده و پلیس 
فتــا هم این موضوع را بررســی کرده. 
حتی رییس آی تی فدراســیون  فوتبال 
این ایمیل را زیر و رو کرده و گزارشــی 
راجع به جعلی بودن آن نوشته. معاون 
آقای ســاکت در زمــان دبیرکلی هم 
مأمور شــده تا قصه را کامل بررســی 
کند. در گزارش ایشــان هم قید شده 
کــه در صحبت هــای مدیــران ام پی 
ســیلوا تناقض گویی فراوان است. حتی 
گفته اند  هم  بین المللی  کارشناس های 
که ایمیل جعلی است. همه چیز اثبات 

شده و حرف و حدیثی وجود ندارد.
فدراســیون  فوتبال  پس چرا 
رأی بــه محرومیت شــما و علی 

کفاشیان داد؟
 رأی را فدراســیون فوتبال نداد، 

کمیته اخلاق داد.

مگر کمیته اخلاق زیرمجموعه 
فدراسیون  فوتبال نیست؟

 هســت اما نمی دانم چــرا این 
رأی بدون هماهنگی صادر شــده چون 
ما حق اعتراض داشــتیم، بخصوص در 
شــرایطی که رأی به رســانه ها رفته و 
البته قطعی نبوده. ضمن اینکه رأی اگر 
هم قطعی باشد باید از سوی فدراسیون  
فوتبال اعلام شود و نه رسانه های دیگر. 
این هم مزد 21 ســال تلاش و زحمت 
من در فدراسیون اســت. آن هم بدون 

حقوق.
معلوم نیست اعتراض شما چه 

نتیجه ای داشته باشد؟
 بــرای اعتراض، برای من و آقای 
کفاشیان زمانی را تعیین کردند. ما هم 
بــه کمیته اخلاق رفتیــم، نفری 200 
هزار تومان واریز کردیم تا به رأی صادر 
شده اعتراض کنیم. هنوز اما خبری از 

کمیته اخلاق نشده.
که شــما  توضیحاتی  با  یعنی 

دادید، بی گناهی تان ثابت نشده؟
 ما که به خودمان اطمینان داریم 
اما نمی دانیــم در نهایت چــه اتفاقی 

می افتد.
مشکوک  کمی  رأی  اعلام  نوع 
اســت. مثلا شــاید عــده ای در 
فدراســیون  فوتبال با شما مشکل 
دارنــد و به همیــن دلیل و بدون 
اینکه شــما از خــود دفاع کنید، 
رأی را رســانه ای کرده اند. اینطور 

نیست؟
 من با کسی دشمنی ندارم و فکر 
می کنــم اطلاعات کامــل نبوده و رأی 
اعلام شده. کسی را متهم نمی کنم اما 
حقم بود که اعتراض کنم. نه به خاطر 
برگشــت به فوتبال بلکــه برای حفظ 
آبــرو. اینقدر از فوتبال متنفر شــده ام 
که اصلا دوســت ندارم دوباره برگردم. 
فقط می خواهــم از حقوقم دفاع کنم و 
منتظرم قانون بررســی و سپس نتیجه 

اعلام شود.
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یادداشت

در محاصره ایم. در محاصره شــبکه های اجتماعی و رسانه های مجازی. در روزگاری 
زندگی می کنیم که تلگرام، اینستاگرام و توییتر، قدرتی فراتر از یک شبکه پیدا کرده اند 

و فعلًا بانفوذترین رسانه های این روزهای ایران هستند. 
اگر کارکرد اینســتاگرام در بقیه دنیا جایی برای به اشــتراک گذاشتن عکس های 
شــخصی اســت، در ایران صفحه های اینســتاگرام، کانال هــای تلگرام، به پشــتوانه 
دنبال کننده های میلیونی، همچون گروه های فشــار، مدیر باشگاه عوض می کنند، بیانیه 
صادر می کنند، به مربی اجبار می کنند که باید فلان بازیکن را بیشــتر بازی دهد و صد 

البته در این تجارت چند صد میلیاردی، »شبه سلبریتی« می سازند.
شبه سلبریتی ها برای »دیده شدن« هر کاری می کنند. از اسلحه دست گرفتن جلوی 
دوربین تا ســلفی گرفتن با شــیر و پلنگ اما سلبریتی اینســتاگرامی شدن در فوتبال، 
راه های ســاده تری هم دارد؛ مثلًا رفتن در قالب »منبع مطلع« و مرد »همه چیزدان«. 
اینگونه اســت که بازیکن بازنشسته ای مثل مهرداد میناوند، بعد از یکی دو تجربه کوتاه 
دســتیاری در خونه به خونه و سپیدرود، ترجیح می دهد در اینستاگرام در نقش »منبع 
مطلع« حاضر باشــد تا مربیگری فوتبال. او روی موج رفتن برانکو از پرســپولیس سوار 
می شــود و در یک برنامه تلویزیونــی، چنان تغییر و تحولات و جلســات هیات مدیره 
پرســپولیس را با آب و تاب شرح می دهد که انگار بعد از هر جلسه، ایرج عرب، رغبتی، 
نبی، هاشمی و کاشانی گوشی تلفن را دست گرفته اند و گزارش جلسه را بی کم و کاست 

خدمت مهرداد میناوند تحویل داده اند.
 او از خبرهای پشت پرده هم اطلاع دارد. می داند که سرپرست پرسپولیس با کدام 
مربی به کدام رستوران رفته تا زیر پای برانکو را جارو کند. انگار برای اینکه کسی آخرین 
اخبار پرسپولیس را پیگیری کند، حتماً باید سری به صفحه شخصی او بزند و اینها همه 
یک دلیل روشــن دارد. مهم نیست آنچه می گویی حقیقت دارد یا نه، مهم این است که 

»منبع مطلع« بودن، فالوئرهای بیشتری جذب می کند.
یــک راه دیگر، فرو رفتن در قالب منتقد دائمی اســت. انتقادهای راه و بیراه، از هر 
موضوع بی ربط و با ربط. آنچه که حسن روشن سال هاست مشغول انجام آن است و این 
روزها این پرچم را وحید قلیچ در اینستاگرام برداشته. پیشکسوتانی که از شصت سالگی 
عبور کرده اند ولی حاصل چهار دهه فعالیت شــان در فوتبال این است که حسن روشن 
بگوید: »برخلاف شــفر به قیافه اســتراماچونی نمی خورد که دلال باشد« و وحید قلیچ، 

بهترین دروازه بان دو سه سال اخیر ایران را با کپسول گاز مقایسه کند.
و صد البته یکی هم می شود مثل علیرضا علیفر، گزارشگری که بعد از بیست سال 
تازه ســوراخ دعا را پیدا می کند و برای رهایی از برچســب گمنامی حین گزارش بازی 
فوتبال، صوت های عجیب و غریب منتشــر می کنــد تا کانال های تلگرامی و صفحه های 

اینستاگرامی، علیفر را به شهرت برسانند. 
علیفر هــرگاه تریبون پیدا کند هرچه دل تنگش می خواهد می گوید. یک روز خبر 
می دهد که از تیم لیگ برتری پیشــنهاد مربیگری دارد، یک روز می گوید پپ گواردیولا 
مربی نیســت و وقتی می بیند حرف هایش به اندازه کافی سر و صدا نکرده، با لحنی حق 

به جانب ادعا می کند مجید جلالی از یورگن کلوپ مربی بهتری است.
شبه ســلبریتی ها شب و روز بی وقفه مشــغول به کارند. این همه وقت و انرژی که 
می گذارند، طبعاً بی نتیجه نیست. نتیجه اش می شود یکی مثل پیمان رجبی که بی هیچ 
سابقه و تحصیلاتی، با بدن سوخته از سولاریوم و موهای بافته از اینستاگرام تا مربیگری 

بدنسازی موقت در پرسپولیس پیش می رود.
در محاصره ایــم، در محاصره شبه ســلبریتی های پرُ گو و کــم دانش، در محاصره 
شــبکه های پرقدرتی که به ســادگی هرچه تمام تر یک نفر را به قعر چاه می فرســتند 
و دیگری را در صدر می نشــانند. فضای غالب بر فضای مجازی و شــبکه های اجتماعی 
آنچنان شده که در آن غلط حرف زدن، غلط رفتار کردن و غلط فکر کردن، هیچ تبعاتی 

ندارد.
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